
Schiermonnikoog , 25 februari 2020

Geacht college,

Op 3 juli heb ik een zienswijze ingediend over het ontwerpbestemmingsplan Lauwersoog- 
Waddenkwartier.
Na terugkomst van mijn wintersportvakantie vind ik vandaag deze brief. U gaat er kennelijk 
van uit dat mensen niet langer dan een paar dagen weg zijn....
Helaas kan ik niet meer inspreken, maar ik wil toch graag reageren.

Het doel van dit plan is het promoten van het toerisme. Terwijl we weten dat het toerisme 
gaat verdubbelen de komende 10 jaar! Het hoeft dus niet gepromoot te worden! We moeten 
er eerder voor zorgen, dat weniet overlopen worden. Op Schiermonnikoog is de grens 
bereikt! Het werelerfgoed Waddenzee moet juist beschermd worden! Rust en ruimte dat is 
waar het om gaat. Nu al is er een enorme toename van het aantal snelle boten op het wad. 
Heel veel CO2 uitstoot, heel veel lawaai en heel veel verstoring voor de natuur. Met 300 
mensen tegelijk op Engelsmanplaat en vanuit daar met snelle ribs een rondvaartje maken. 
Gaan er straks nog meer excursies georganiseerd worden vanuit dit centrum? Het 
werelderfgoed moet vermarkt en de nationale parken moeten beter in de markt gezet 
worden. Om die reden zijn er projectbureaus ( die hebben miljoenen gekregen) bezig met het 
ontwikkelen van plannen langs de waddenkust. Aan de burgers wordt niks gevraagd! 
Darksky park Lauwersoog is daar een voorbeeld van. De hele horizon is verpest langs de 
weg naar Groningen, door het plaatsen van uit uitkijktoren. De uitkijktoren die er al was wordt 
niet meer onderhouden, want daar is geen geld voor. En waarom? Dan ben je 4 meter 
dichter bij de sterren? 
Wie geeft de nationale parken / de gemeentes/ de projectbureaus het recht om dit prachtige 
stukje natuur te verzieken?
Op Schiermonnikoog is er ook iets dergelijks in voorbereiding. Kost 100.000 euro en 
niemand zit erop te wachten. Nachttoerisme geeft verstoring. Een duin wordt verknoeid, een 
natuurlijk uitzicht is vergoed weg. Ingrijpen in de natuur, in de horizon, dat vind ik zeer 
kwalijk. 
Dat is ook wat er gaat gebeuren, als dit plan doorgaat. Er wordt ingegrepen in een nu nog 
redelijk mooie horizon.
20 meter is nog steeds heel erg hoog. Moet ik daar echt naar kijken als ik op de veerboor 
zit?
Wordt het hier langs de Waddenkust ook zo als aan de Hollandse kust? Prestigieuze 
gebouwen.... zichtbaar.....Een kustlijn verknoeien omdat men het park beter in de markt wil 
zetten? Omdat men nog meer toeristen wil trekken? Waarom? Dat is niet waarom dit gebied 
werelderfgoed is. Het enige werelderfgoed van Nederland!

Onbegrijpelijk vind ik het, dat dit plan er nu toch weer ligt. In dit prachtige werelderfgoed gaat 
de horizon overheerst worden door dit gebouw. Het verstoort de horizon enorm. Niet te 
geloven dat er geen oog is voor de ongereptheid van het gebied. Voor het unieke feit dat hier 
de horizon nog niet bedorven is. Het is veel hoger dan de ijsfabriek. Ik neem aan , ik hoop 
dat we in een later stadium bezwaar aan kunnen tekenen, als er een concreet plan ligt.
Mijn verzoek aan u is dan ook: DOE HET ALSJEBLIEFT NIET! U VERKNOEIT HET GEBIED 
VOOR EEUWIG!
Het raakt me enorm. Het gaat in de wereld niet alleen om geld!
Heel jammer dat ik niet kan inspreken, maar hopelijk bereikt deze email de 
gemeenteraadsleden.

Met vriendelijke groet,
Josje Kooistra


